
 
 

  

Verksamhetsberättelse 

            för år 2019 
                                                    
Vid årets slut var vi totalt 110 medlemmar 

inom vår krets, mot 114 vid samma tid  

förra året.  
 

 

Styrelsen har fr.o.m. årsmötet 2019-03-25 

bestått av följande personer: 

Eva Svahn - ordförande 

Kerstin Sandqvist-Larsson - vice ordförande   

Lars-Göran Nilsson - sekreterare 

Jan-Olof Lundström – kassör, postmottagare, 

                                    webansvarig                                                              

Sara Larsson - ledamot 

Inger Höglund - ledamot 

Janne Tolonen- ledamot 

 

Styrelsen har haft 11 protokollförda 

Styrelsemöten: 4/2, 11/3, (8/4= konst.möte) 

8/4, 6/5,18/6, 12/8, 16/9, 14/10, 20/11 och 9/12.  
 

 

Årsmöte hölls måndagen den 25 mars i 

Kulturverkstan (Vindelgallerian) 

Ordförande Eva Svahn öppnade mötet och 

hälsade alla välkomna.  

Mötet inleddes med att ordförande 

presenterade delar av kretsens verksamhet 

under det gångna året med hjälp av bildspel. 

Valberedningens Krister Jakobsson föreslog 

att styrelsen (5st) skulle utökas med 

ytterligare 1 ledamot och att ytterligare 1 

suppleant skulle ingå i styrelsen. 

  

 

 

 

 

 

Eva Svahn föreslogs till ordförande. 

Som ordinarie styrelseledamöter föreslogs 

Kerstin, Jan-Olof, Lars-Göran,Sara, Inger och 

Janne T.  

Till suppleanter föreslogs Britt Andersson 

(1år) och Anja Lindfors (2 år). 

Årsmötet beslutade i enlighet med val-

beredningens förslag. 

Styrelsen bjöd på smörgåstårta. 

18 personer deltog vid årsmötet. 

Efter årsmötet föreläste Michael Schneider 

om rovdjur och fladdermöss i Västerbotten 

och Vindeln. Han berättade om vilka fem 

stora rovdjur och vilka 19 fladdermössarter 

som finns i Sverige. Havsörn räknas inte som 

rovdjur. 

Ett tjugotal personer lyssnade. 

 

Konstituerande styrelsemöte hölls den 8/4,där 

styrelsefunktionerna fastställdes i enlighet 

med årsmötets förslag.  

• Eva Svahn (ordförande) 

• Kerstin Sandqvist-Larsson (vice ordf. 

            och mail-ansvarig) 

• Lars-Göran Nilsson (sekr.) 

• Jan-Olof Lundström (kassör- 

hemsida/kalender/web-ansvarig) 

• Sara Larsson (ledamot-FB-ansvarig) 

• Inger Höglund (ledamot) 

• Janne Tolonen (ledamot) 

• Britt Andersson (suppleant) 

• Anja Lindfors (suppleant-och  FB-

ansvarig) 

 

 

 

 



Mandatperioden är 2 år för styrelsemedlem. 

 

Ordförande väljs på 1 år. 

 

- Ordförande presenterade upprättad   

verksamhetsplan. 

 

- Kretsens medlemsutskick innehållande 

vårens och sommarens program för 2019 

fanns att ta del av för alla närvarande. 

Programmet mejlas ut till alla medlemmar. 

 

- Eva informerade om skötseln av 

Tvåälvsleden och om utflykter till 

naturreservat under ledning av Henrik 

Sporrong.  

 

- Eva berättade att kretsen kommer att 

anordna en paneldebatt  med tema:”Klimatet” 

 

- Vi fortsätter med tematräffar i anslutning till 

våra styrelsemöten. 

 

- Fiskeföreningen vill ha samarbete med 

kretsen. 

 

- Välkomstbrev skickas ut till nya 

medlemmar. 

 

 

 

 

Arrangemang och utflykter 

 

11/3 Tematräff: Stenar och mineraler 

Amatörgeolog Britt Andersson berättade om 

sin sten -och mineralsamling.  

Amatörgeolog Leif Alperud fortsatte sen att 

informera om föreningen Västerbottens 

Amatörgeologer och redogjorde för hur det 

går till att vaska guld. Båda tilldelades var sitt 

ex. av boken ”Ett hållbart liv”. 

26 personer deltog. 
 

 

 

 

 

 

 

23/3 SYLAN/Sy nytt av gammalt/ 

Lappa & Laga 

Workshopen ”Lappa-sy-laga” hade lockat ett  

tjugotal personer. 6-7 olika nationaliteter var 

representerade. 7 symaskiner var i gång hela 

dagen. Förutom material från Retro användes 

överblivna kläder från tidigare klädbytardagar 

Ingela Wiberg, textillärare och erfaren 

redesign handledare gav oss goda tips, visade 

sina kreationer och handledde oss under 

dagen. 
 

 

1/4 Ugglelyssning 

Kvällen inleddes med info och teori om 

ugglor ca 1 timme under ledning av Henrik 

Sporrong. 

Sen samåkte vi ut i skogarna runt Häggnäs i 

Vindeln, för att lyssna på ugglor. Vi hörde 

totalt 3 olika pärlugglor. I avsaknad av andra 

uggleläten fick vi lyssna på Henriks fina 

imitationer av olika uggleläten. 

Vi var 18 personer som deltog. 
 

 

6/4 Klädbytardag 1 

Över 130 personer passerade ut och in i 

Folkhögskolans hörsal. 835 klädesplagg 

lämnades in, 710 plagg lämnades ut.               

I anslutning till klädbytardagen fanns även 

Vuxenskolans workshop med symaskiner, där 

man kunde sy om/laga gamla plagg. 

Sara och Kerstin ansvarade. 

Coop sponsrade fikat.NF- hade info-bord. 

 
 

8/4 Tematräff: ”Klimatet” 

Eva inledde med ett bildspel om NF. 

Klimatrådgivare Marcel Berkelder 

informerade om upplägget kring den 

kommande paneldebatten om klimatet på 

Folkhögskolan den 8/5. 13 personer deltog. 
 

 

16/4 Bokcirkel 

En bokcirkel med tema klimatförändringar 

startade den 16/4 och omfattade fyra träffar. 

Naturvårdsverkets bok ”En varmare värld” 

användes av cirkeln. 

Ledare: Anja Lindfors. 

 



28/4  Fågelexkursion 

Även i år gjorde vi en utflykt till Umeådeltat, 

under ledning av vår fågelexpert Henrik 

Sporrong. 

På väg mot Umeå vid Rödån såg vi kråkor 

attackera ett par tornfalkar.  

Väl framme i Umeå anslöt tre personer. 

Färden gick vidare till Storavan. Där såg vi 

bl.a. brun kärrhök, dvärgmås, brushannar, 

gäss, fiskgjuse och olika änder. Efter fikat 

åkte vi vidare till Näset, där vi skådade in 

stjärtand. På hemvägen besökte vi Brånsjön. 

Även där kunde vi se gäss, fiskgjuse och brun 

kärrhök. Även vigg, salskrake och krickor 

iakttogs. 

En uppskattad fågelskådning för oss 13 som 

totalt deltog. 

 
 

6/5 Tematräff- ”Örter och växter som  

Mat och medicin” 

Eva och Inger ansvarade.  

11 personer tog del av Evas Svahns 

föreläsning om olika mat-och medicinal-

växter.  

Vi fick slå i olika böcker och ta reda på och 

fylla i arbetsblad kring ovanstående tema. 

Böcker som nämndes var bl.a. ”Vallört och 

Vitlök”, ”Örtagubben”, ”Örtebok” och 

”Medicinalväxter”. 

 
 

 

8/5 Paneldebatt: Biffen, Bilen & Bostaden 

Panelträff med inbjudna politiker och andra i 

hörsalen på Folkhögskolan med tema  klimat-

omställning. 

Jan-Olof hälsade alla välkomna.   

NF-kretsens Sara inledde med att berätta om 

klimatanpassad hållbar livsstil. 

Kommunalråd Mattias Haglund + 5 andra 

politiker representerande olika partier fick 

bl.a. svara på vad resp. parti gjort för att 

minska klimatpåverkan. 

Klimatstrategier för Vindeln med fokus på 

bebyggelse, transport och konsumtion 

debatterades. 

Klimattestet (climat Hero) ang. bostad, resor 

och konsumtion testades. 

 

 

Koordinator: Energirådgivare Marcel 

Berkelder. 

44 personer deltog. 
 

 

15/5 Tematräff-insekter 

Anders Garpenbring? (Norrlands 

Entopologiska Förening) visade bilder 

samtidigt som han berättade om massor av 

olika insekter och småkryp i olika 

naturmiljöer. 

Vi var 9 personer som lyssnade på Anders. 
 

 

8/6-9/6 Arbetsdagar på Brattåker 

Under arbetsdagarna kittades fönstren och ena 

hörnet på stugan lyftes. Dörren fixades.  

Den påbörjade eldstaden färdigställdes. 

Ytterligare inventarier behöver införskaffas. 

Från kretsen deltog Eva, Janne, Leif, Kerstin 

och Lars-Göran. 

 

 

30/6 Blomstervandring 

Under ledning av Henrik Sporrong gjorde vi 

en ört-och växtvandring i Osttjärnbäckens 

naturreservatet längs Tvåälvsleden väster om 

Buberget. 

En intressant artinventering. Bl.a.fick vi en 

genomgång av olika lavarter. 

13 personer deltog. 
 

 

27/7 Ängens dag/Brattåkersslåttern      

(Ett samarr. med Umekretsen) 

Trots hettan- en av årets varmaste dag med 

31-32 grader, deltog 9 tappra personer i den 

sedvanliga lieslåttern uppe på Brattåker  

Alla hjälptes åt att slå och kratta gräs på en 

mindre yta  

I år kunde inte Oskar Strömgren med häst och 

slåttermaskin delta. 

Nya fräscha trivselregler önskas få uppsatta.  

Det bjöds på slåtterlunch dvs. filbryta, rökt 

fläsk, bröd och kaffe m.m. 

 
 

 

 

 

 

 



 

17/8  Nationalälvdagen/Invigning av 

Biosfärområdet 

Den 19 juni 2019 kom beskedet att 

Vindelälvsdalen, från fjäll till kust, utnämnts 

till ett biosfärområde. 

Biosfärområden är modellområden för 

ekonomiskt, ekologiskt och socialt hållbar 

utveckling och är en del av UNESCO:s 

globala nätverk.  

Naturskyddsföreningen deltog under 

invigningsdagen(=17/8) av biosfärområdet  

Vindelälven-Juhtatdakha. På Vackerängen  

fanns utställningen Vindelälven i miniatyr-

med utställare från hela älvdalen.  

Vi informerade om vår verksamhet, våra 

projekt, och anordnade tipsrunda om 

Allemansrätten och dessutom Naturfalken – 

artkunskap för alla åldrar. 

I konferensrummet Hotel Forsen hade vi 

ordnat  med en föreläsning ”Kampen om 

Vindelälven”. Björne Persson  berättade hur 

det gick till när älven  nästan blev utbyggd.? 

Tack vare Vindelådalens aktionsgrupps stora 

engagemang  och kämpaglöd undslapp vi en 

påtänkt utbyggnad. Det blev en välbesökt 

tillställning. 

Lars Lövgren berättade därefter om 45 år med 

Naturskyddsföreningen i Vindeln. 

Nationalälvdagen avslutades med att kretsen  

ordnade med marschalltändning på broräcket 

över Vindelälven. 

Ett 10-tal personer deltog vid marschall- 

tändningen 21.45 i skymningen på kvällen. 

COOP sponsrade med marschaller. 

 
 

 

1/9  Svampexkursion 

Intresset för denna svampexkursion med 

inriktning på de vanligaste matsvamparna var 

stort. Ledare Ewa Berg hade bestämt att 12 

personer skulle vara ett lämpligt antal. Vi fick 

skriva upp fyra personer på en intresselista till 

ett annat tillfälle med svamp som tema. 

Dagen började med ett teoripass  i ABF:s 

lokal. Ewa visade bilder och berättade 

intressant om svamparnas uppbyggnad  med 

mycel, fruktkropp och hur de förökar sig.  

Hon gick igenom svamparnas huvudgrupper. 

 

 

Vi fick lära oss att det finns två oätliga soppar 

nämligen pepparsopp och gallsopp, som båda 

har en bitter smak.  

Västerbottens landskapssvamp är rimskivling, 

som tidigare hette rynkad tofsskivling. 

Ett viktigt råd är att i första hand lära sig ett 

10-tal svampar riktigt bra, innan man går 

vidare.  

Exkursionen genomfördes uppe i 

Kulbäcksliden. Ewa hade gjort en liten 

utställning, där hon gick igenom vad som 

plockats.  
 

 

15/9 Utflykt till Ekträsk 

Västerbottens geologer gjorde en intressant 

utflykt till Ekträsk för att titta på mineraler 

under ledning av Britt Andersson.  

Spännande sten-och mineralfynd gjordes. 

Ett samarrangemang med NF-kretsen. 

 

 

25/9 Arbetsdag 2 på Brattåker 

En stor trave med långved kapades upp med 

motorsåg och travades upp vid förrådet. 

Eva och Lars-Göran hjäptes åt. 

Kretsen håller fortsatt mailkontakt med 

Tomas Oskarsson, som efterträtt Carina Holm 

vid Holmens Skog i frågor rörande Brattåker 

 

 

26/9 Tjäderbergets mångfaldspark 

Lars-Göran, som ingår i referensgruppen 

besökte även i år SCA:s mångfaldspark- 

Tjäderberget. Redovisning av fågel och 

Insektsinventering, skötselbehov, dämning av 

Skog etc. Synpunkter på utförda och 

kommande naturvårdsåtgärder diskuterades 

under rundvandring i eko-parken. 

Ca 15 personer deltog.  

Lars-Göran bokade in ansvariga för parken 

att komma till vindelnkretsen och berätta om 

mångfaldsparken under våren 2020. 

 
 

 

 

 

 

 

 



 

 

V. 40 ”Miljövänliga veckan” 

Måndag den 24/9 hade vi en tematräff inför 

milövänliga veckan, som är första veckan i 

oktober. Vi kom fram till, att vi skulle 

anordna en workshop- ”Lappa och Laga” i 

oktober. 

Förra årets tema fortsätter: Återbruk- 

”Ta vara på det du har”. 

Detta 3-åriga tema började 2018, fortsatte 

2019 och fortsätter under 2020. 

 
 

 

20/10 Lappa och laga. Fixa grejen! 

Sara ansvarade för arrangemanget på Kultur-

verkstan. Fyra deltagare träffades och sydde 

på egna projekt. Syftet var att uppmuntra till 

återbruk. Att laga i stället för att köpa nytt. 

Ett samarrangemang med ABF. 

 

 

 

21/10 Tematräff-skog 

Charlotte Erefur(stationschef vid SLU) 

berättade om hyggesfritt skogsbruk. 

Även Christina Ratke och Maria Granemo 

från länsförbundet deltog. 

Ca 15 personer lyssnade på föredraget. 
 

 

 

4/11 Storholksbygge 

Ulf Lindmark berättade och visade bilder från 

bl.a. uppsättning av slaguggleholkar och 

ringmärkning av slaguggleungar. 

Han berättade att han och Henrik Sporrong 

har satt upp ca 70 slaguggleholkar. 

22 personer lyssnade intresserat.  

Ett förslag från medlemmar, var att kretsen 

borde anordna en kväll med storholksbygge 

under våren 2020. Styrelsen beslutade att i 

samråd med ABF anordna en holkbyggarkväll   

under våren 2020. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

6/11 Klädbytardag 2 

Den populära klädbytardagen från april, 

följdes upp med en ny klädbytardag i 

november på Vindelns Folkhögskola. 

500 plagg lämnades in och 285 lämnades ut. 

Betydligt färre plagg bytte ägare denna gång. 

Sara, Kerstin, Emelie H. , Anna S. och Britt 

från kretsen + fyra st från Folkhögskolan 

hjäptes åt. 

Ett samarrangemang mellan Folkhögskolan, 

NF och ABF. 
 

 
 

Andra arrangemang 

 

 

30/3 Länsstämma 

Länsstämman hölls i år på Hotel Forsen i 

Vindeln. 

Förutom stämmohandlingar berättade Lotta 

Silfver från Riks. om aktuella frågor på 

riksnivå. Daniel Holmqvist från Ume/Vindel-

älvens fiskeråd berättade om laxen i 

Vindelälven. 

Från kretsen deltog bl.a.L-G, Leif och 

Kerstin.  

 

 

10-12/5 Riksstämma 

Till Naturskyddsföreningens riksstämma i  

Kristianstad deltog ingen från Vindeln. 

 
 

 

9/11 Kretskonferens  

Kretskonferensen hölls i år på Vindeln-

gallerian. 

Tema: Vad är Naturskyddsföreningens roll i 

klimatfrågan och klimatstrejkrörelsen? 

Bl.a. deltog länsförbundets vice ordf. Josefine 

Persson och från rikskansliet deltog David 

Kihlberg – chef för klimat och juridik. Vi 

informerades bl.a.om att NF drar igång en 

klimatkampanj ”Hela Sverige ställer om” 

kommande vinter. 

 

 



 

Vidare deltog Maria Grånemo + Christine 

Ratke styelseledamöter i länsförbundet, som 

bl.a. pratade om vad som påverkar skogens 

mångfald. 

  

Ca 25 personer deltog varav 5-6 st från 

vindelnkretsen. 

 

  

 

Övrigt 
28/2 Träff med kommunchef P-E Magnusson 

på kommun. Vi diskuterade bl.a. upplägg och 

struktur ang. Nationalälvsfirande. 

Vi fick veta att Cecilia Wallinder-koordinator 

på länsstyrelsen ansvarar för programmet 

under Nationalälvdagen då biosfärområdet  

Vindelälven-Juthadakhta invigs. 

Ett skötselavtal ang. ”Tvåälvsleden” 

undertecknades av kommunen och kretsen.  

Kretsen erhåller 10000kr/år av kommun för 

genomförd skötsel av vandringsleden. 
 

 

 

6/5 Träff med kommunalråd Mattias 

Haglund 

Kretsen informerades om kommunens 

kostnader för fritidsanläggningar, vandrings- 

leder och motorbanan. 

Enligt Sweco-utredningen är alt 4. Buberget 

och alt1.Plantskolan de två förslagen, som 

man vill utreda vidare. 

 

 

Motorbanan 

Fyra lokaliseringsalternativ presenterades av 

kommunen 2017: Plantskolan, Rosinedal, 

Flakabäck och Buberget. 

Sweco uppdrogs att utreda förslagen. 

Kretsen lämnade in en skrivelse(18-06-18) till 

kommunen ang.Swecos utredning av de fyra  

lokaliseringsalternativen till motorbana.  

Den 21/5 2019 beslutade kommunen förorda 

en fördjupning av två alternativ, Plantskolan 

och Buberget  

Kretsen fortsätter att bevaka frågan. 

 

 

 

 

Tvåälvsleden 

Kretsen har tecknat ett skötselavtal med 

kommunen ang. Tvåälvsleden. 

Den 11/6 genomförde kretsen  en inventering 

av sträckan Buberget-Granö. 

Kretsen målade ett 60-tal stolpar som 

tillsammans med skyltar och pilar sattes ut på 

sträckan mellan Osttjärnbäcken-Svartbergs- 

vägen den 27/6. En tredje arbetsdag 

genomfördes den 5/8 med stolpning och  

skyltning längs sträckan Granö-Kulfors + viss 

röjning. 

Tobias Thomsson(TTGU) tyckte att det var 

ett positivt och lyckat arrangemang att springa 

Tvåälvsleden Vindeln-Granö (28/9).  

Han har gett förslag till förbättringsåtgärder 

längs leden, som ex.ännu bättre skyltning.  

Bl.a.skall leden utrustas med boxar och kartor  

i början och slutet av leden. . 

I okt.. 2020 går Ultraloppet. (Isälvsleden-Två-

älvsleden). 

 

 

Hemsidan 

Hemsidan uppdateras hela tiden. På vår 

hemsida finns nu länkar kopplade till 

länsförbundet och NF-riks 

Välkomstbrev kommer att skickas ut till nya 

medlemmar. 

Protokoll läggs in på länken NF-Vindelns 

hemsida. 
 

 
 

Täkttillstånd- inbjudan om samråd 

Norsjöfrakt AB har ansökt om utökat och 

förlängt bergtäkttillstånd vid Manjaur inom 

fastigheten Östansjö 3:1 i Vindelns kommun. 

Svarsskrivelse från kretsen har lämnats in till 

Envix(2019-06-28). 

 
 

Inbjudan till samråd-kraftledning mellan 

Yttersjön och Robertsfors har delgetts kretsen. 
 

 

 

 

 

 

 



27-30 jan. Fågelräkning vid fågelbordet. 

För 15:e året i rad genomförde SOF 

kampanjen ”Vinterfåglar inpå knuten”         

Ca 15000 personer spridda över hela landet 

rapporterade om sina iakttagelser. 

Talgoxen behåller även i år sin ställning, som 

den vanligaste gästen vid våra fågelbord. 

Färre antal iakttagelser i år pga. Det milda 

vädret. 
 

 

 

Lokal skogskontaktperson för NF-kretsen: 

L-G Nilsson mobil 070-2310568 

 

 

 

Hemsidor: 

Jan-Olof har varit web-ansvarig för vår 

hemsida under året. 

Adress: 

www.naturskyddsföreningen.se/vindeln   

Sara, Anja och  Eva har ansvarat för 

Facebooksida och instagram. 

 

Tipsa valberedningen: 

Krister Jakobsson 070-6261380 

 


